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ZADEVA:  PROSTORSKA PROBLEMATIKA VRTCA OTONA ŽUPANČIČA ČRNOMELJ - ENOTI LOKA 

IN MAJER  
 
 
Vrtec Otona Župančiča Črnomelj (v nadaljevanju: Vrtec Črnomelj) je javni vzgojno-varstveni zavod, ki 
ga je ustanovila Občina Črnomelj. Vrtec Črnomelj je sestavljen iz naslednjih enot: enota Čardak, enota 
Loka, enota Majer. Vrtec ima v 1. starostnem obdobju (od 1 do 3 leta) 8 oddelkov, v 2. starostnem 
obdobju 12 oddelkov in razvojni oddelek. 
Enota Loka deluje v dveh stavbah: 

 stari del, na parceli 982/13, kjer deluje 5 oddelkov, kuhinja in uprava vrtca ter 

 novejši del, na parceli 982/7, kjer delujejo 4 oddelki. 
Stari del vrtca je montažni in je bil zgrajen leta 1976. Južni trakt tega objekta je bil že porušen ob 
izgradnji novejšega dela vrtca, ki je bila zaključena leta 2002. 
Igralne površine v enoti Loka, kakor tudi na Majeru odstopajo od zahtevanih po normativ.  
Občina zato prostorsko stisko trenutno rešuje z uporabo manjše notranje igralne površine na otroka, 
za kar je na osnovi veljavne zakonodaje s strani pristojnega ministrstva pridobila ustrezno soglasje.  
 
Občina je od leta 1997 dalje z enoto Majer reševala predšolsko varstvo in vzgojo otrok s ciljem 
vključitve vseh otrok v predšolsko vzgojo glede na prošnje staršev. Zaradi pisanja po medijih, iz 
katerih smo tudi izvedeli za nezadovoljstvo staršev, je bilo s strani občine na Ministrstvo za 
izobraževanje, znanost in šport, Inšpektorat RS za šolstvo in šport posredovan dopis, s katerim je 
občina pristojne službe zaprosila za preveritev izpolnjevanja minimalnih standardov in normativov za 
enoto vrtca na Majeru. 
 
Inšpektor je obiskal Vrtec Črnomelj, Enoto Majer 1. 12. 2017. Iz zapisnika inšpektorja izhaja, da je bilo 
ugotovljeno sledeče:  

- da je Vrtec Otona Župančiča Črnomelj, Enota Majer z odločbo ministrstva št. 608-01-
0053/2000, z dne 8.12.2000, vpisana v razvid izvajalcev javnoveljavnih programov vzgoje in 
izobraževanja, saj izpolnjuje pogoje za izvajanje javno veljavnega programa za predšolske 
otroke; 

- da je iz odločbe ministrstva št. 608-01-0053/2000, z dne 8.12.2000, razvidno, da je v Enoti 
Majer lahko največ 62 otrok drugega starostnega obdobja, da morajo biti oddelki oblikovani v 
skladu z normativi za oblikovanje oddelkov, da v kolikor so v vrtec vključeni tudi otroci prvega 
starostnega obdobja, se pri oblikovanju oddelkov upoštevajo normativi za oblikovanje teh 
oddelkov ter predpisana igralna površina na otroka;  

- da je iz zapisnika ministrstva št. 601-280/98, z dne 21.7.2000, razvidno, da je bilo na podlagi 
predložene dokumentacije in neposrednega ogleda ugotovljeno, da v Enoti Majer nimajo 
urejenih sanitarij za otroke in odrasle; 

- da iz obrazložitve odločbe ministrstva št. 608-01-0053/2000, z dne 8.12.2000, izhaja, da je 
vrtec poslal predlog za vpis v razvid 7. 7. 1997; 

- da iz obrazložitve odločbe ministrstva št. 608-01-0053/2000, z dne 8.12.2000, izhaja, da je 
Vrtec Črnomelj posredoval na ministrstvo dokazilo o odpravi pomanjkljivosti 17. 10. 2000, 
zato je bil tudi vrtec vpisan v razvid; 

- da je bila odločba ministrstva št. 608-01-0053/2000, z dne 8.12.2000, izdana na osnovi 
Pravilnika normativih in minimalnih tehničnih pogojih za prostor in opremo vrtca (v 
nadaljevanju: pravilnik), ki je stopil v veljavo dne 30. 8. 2000; 

- da ima občina soglasje ministrstva o uporabi manjše notranje igralne površine na otroka; 



- da na Majeru v oddelkih ni na otroka 3 m2 notranje igralne površine na otroka, ampak 2,97 
m2; 

- da je Enota Majer urejena v nenamenski stavbi; 
- da je bilo leta 1997 Uradu za priseljevanje in begunce pri Vladi RS za objekt na Majeru izdano 

uporabno dovoljenje;    
- da 57. člen pravilnika določa, da v takšni stavi lahko delujeta največ dva oddelka otrok, 

dejansko pa delujejo tri oddelki; 
- da sprememba namembnosti za potrebe vrtca na osnovi 57. člena ni bila potrebna, saj je za 

objekt izdano uporabno dovoljenje;  
- da iz dokumentacije vrtca izhaja, da so se prvi otroci preselili v prostore na Majeru 1.12.1997 

in se tako objekt nenamensko za potrebe vrtca uporablja več kot 20 let; 
- da pravilnik določa, da kadar se vrtec uredi iz mobilnih enot, ki ne upoštevajo v celoti določil 

za novogradnjo vrtca, se objekt šteje za nenamensko stavbo, ki se lahko uporablja začasno, 
za obdobje največ 20 let ter da enota Majer, ki je urejena iz bivalnih kontejnerjev, deluje v 
nenamenski stavbi več kot 20 let; 

- da so talne površine garderobe skladne z določili pravilnika; 
- da zunanje igrišče in število straniščnih kabin ni skladno z določili pravilnika, ter da ni 

nameščene izlivne školjke oz. ročne prhe s toplo vodo, vratna stekla niso zavarovana pred 
razbitjem in da premični rebrasti radiatorji niso zavarovani. 

 
V enoti Majer, kjer je trenutno 30 otrok prvega starostnega obdobja, je Vrtec Črnomelj takoj pristopil 
k odpravi ugotovljenih pomanjkljivosti s strani pristojnega inšpektorja. Kot izhaja iz dopisa Vrtca 
Črnomelj (priloga 1) so v enoti Majer do sedaj odpravili naslednje pomanjkljivosti: 

- v posameznem oddelku je 10 otrok; 
- vratna stekla so zavarovana s folijo pred razbitjem; 
- zavarovani so premični rebrasti radiatorji; 
- popravljen nedelujoč izplakovalnik; 
- nameščena ročna prha s toplo vodo.    

Kar zadeva odprave pomanjkljivosti glede zunanjega igrišča in ureditvi sanitarij pa pojasnjujejo, da 
glede na to, da ne vedo kaj se bo zgodilo z Enoto Majer, dokler ne dobijo odločbe ministrstva, se jim 
večje vlaganje zdi nesmiselno. V kolikor bo Majer ostal, pa imajo že pridobljene predračune za 
izvedbo potrebnih posegov.  
 
Na tem mestu naj pojasnimo, da Enota Majer deluje v montažnem objektu Marles in ne v 
kontejnerjih oz. mobilnih enotah, kot je bilo to objavljeno v medijih in kakor tudi izhaja iz navedb 
ministrstva. Da gre za montažni objekt je jasno razvidno iz dokumentov (gradbeno dovoljenje in 
načrt), ki smo jih prejeli s strani Upravne enote Črnomelj. 
 
S strani Inšpektorata RS za šolstvo in šport smo 4. 1. 2018 prejeli obvestilo o njihovem predlogu 
Ministrstvu za izobraževanje, znanost in šport za izbris Vrtca Otona Župančiča Črnomelj, enota Majer, 
iz razvida izvajalcev javno veljavnih programov (priloga 2).  Iz obvestila pristojnega inšpektorata 
izhaja, da je bilo v izrednem inšpekcijskem nadzoru ugotovljeno, da uporaba prostorov, ki jih je Vrtec 
Otona Župančiča Črnomelj uporablja na lokaciji enote Majer, ni več skladna z 3. odstavkom 57. člena 
Pravilnika o normativih in minimalnih tehničnih pogojih za prostor in opremo vrtca, saj se namenska 
stavba, ki je sestavljena iz mobilnih enot, uporablja od 1. 12. 1997, kar je več kot 20 let ter da so bila 
ugotovljena še druga odstopanja od prej navedenega pravilnika. 
Končne odločitve glede Enote Majer s strani ministrstva še nismo prejeli. 
 
Vrtec Črnomelj, Enoto Majer je 17.1.2018 obiskal tudi inšpektor Inšpektorata RS za varstvo pred 
naravnimi nesrečami in drugimi nesrečami. Ukrepi, ki jih je izrekel za enoto Majer so sledeči: 

- določiti še eno odgovorno osebo za gašenje začetnih požarov in izvajanje evakuacije ter v 
skladu s Pravilnikom o požarnem redu izvesti usposabljanje odgovornih oseb; 



- pridobiti oceno požarne ogroženosti in jo priložiti k Požarnemu redu; 
- namestitev gasilnih aparatov v skladu z zakonodajo; 
- z evakuacijske poti odstraniti obešalnike z oblačili, obutev otrok, klopce ter stolčke.   

 
S strani občine smo od konca leta 2016 iskali možne rešitve, da bi čim prej lahko prišlo do izgradnje 
nujno potrebnega novega vrtca. O možnostih zagotovitve finančnih sredstev za izgradnjo objektov na 
področju družbenih dejavnosti /OŠ Loka, OŠ Dragatuš, povezovalni hodnik med OŠ MŠN in bivšim 
dijaškim domom, Vrtec Črnomelj/ smo večkrat govorili tudi z Ministrstvom za izobraževanje, znanost 
in šport, vendar nam do sedaj še niso dali vzpodbudnih besed. 
   
S pridobivanjem dokumentacije za izgradnjo Vrtca Loka smo aktivno pričeli v aprilu 2017. Na osnovi 
izkazanih potreb s strani Vrtca Črnomelj smo pristopili k izdelavi Dokumenta identifikacije 
investicijskega projekta (v nadaljevanju: DIIP) za izgradnjo Vrtca Loka s podrobnim tehničnim opisom.  
 
Občinski svet Občine Črnomelj je na julijski redni seji 2017 obravnaval Program investicij Občine 
Črnomelj na področju izobraževanja in predšolske vzgoje ter sprejel sklep, da se predlagani vrstni 
reda investicij v okviru programa investicij občine Črnomelj na področju izobraževanja in predšolske 
vzgoje, ob upoštevanju možnosti zagotavljanja finančnih virov, sprejeme. V okviru zadevnega 
programa je bilo za vrtec navedeno, da bo občina v letu 2017 pridobila potrebno dokumentacijo za 
potrebe odločitve za pričetek nadomestne gradnje in širitve Vrtca Črnomelj v Loki.  
 
DIIP je Občinski svet občine Črnomelj obravnaval na decembrski seji 2017 in ga na isti seji tudi potrdil. 
Glavni cilj investicije je izgradnja novega vrtca, v katerem je predvidenih 10 oddelkov s spremljajočimi 
prostori, kuhinja, prostori za osebje ter izvedba zunanje ureditve. Slednji se bo programsko povezal z 
obstoječim (novejšim) objektom vrtca v Loki, v katerem delujejo 4 oddelki, ta pa se bo energetsko 
saniral in uredilo se bo tudi novo ogrevanje. Pred pričetkom gradnje je predvidena tudi rušitev 
starega (montažnega) dela vrtca. Zaradi tega bo vrtec v času gradnje novega vrtca potreboval 
dodatnih 5 oddelkov (igralnic), v kolikor pa bi bila Enota Majer s strani ministrstva zaprta pa 8 
dodatnih oddelkov. 
 
Po podatkih vrtca trenutno po posameznih mesecih čaka na vrtec naslednje število otrok: 

 januar: I. starostno obdobje: 6;  

 februar: I. starostno obdobje: 8;  II. starostno obdobje: 2; 

 marec: I. starostno obdobje: 6; 

 april: I. starostno obdobje: 3. 
 
Ob upoštevanju dejstva, da se ne ve kaj bo ministrstvo storilo z Enoto Majer, se trenutno ne more 
odpret nov oddelek vrtca, saj bo vrtec v primeru zaprtja Enote Majer nujno potreboval prostore v 
bivšem dijaškem domu. Vrtec je opravil pregled prostorov dijaškega doma in ugotovil, da eden od 
prostorov ne izpolnjuje vseh pogojev in so že pristopil k odpravi le-teh, tako da bodo vzpostavljeni 
potrebni pogoji. Hkrati naj omenimo, da so ti prostori manjši kot v Enoti Majer, problem pa je tudi 
zaradi parkirišča in zunanjega igrišča. 
 
V sredo, 10. 1. 2018, je potekal tudi sestanek z ravnatelji OŠ Mirana Jarca, OŠ Loka ter SŠ Črnomelj z 
namenom, da se ravnatelje seznani s predvideno novogradnjo vrtca v Loki in spremljajočo 
problematiko – potrebe po učilnicah oz. primernih prostorih, ki se bo pojavila zaradi selitve 
minimalno petih oddelkov v času izvedbe gradbenih del. Skupna ugotovitev sestanka je bila, da 
nobeden od prej navedenih javnih zavodov trenutno nima prostih učilnic oz. primernih prostorov za 
potrebe Vrtca Črnomelj.   
 



Takoj po potrditvi DIIP na občinskem svetu smo s strani občinske uprave pristopili k izboru izvajalca 
za pridobitev geodetskega načrta in izbiro izvajalca za izvedbo geološko geomehanskih raziskav. Oba 
izvajalca sta terensko delo že opravila, v naslednjih dneh pa pričakujemo še poročili. Trenutno zadeve 
tečejo tako kot so bile načrtovane.  
Občinski svet Občine Črnomelj je na decembrski seji sveta sprejel tudi, da se gre v izgradnjo vrtca 
preko javno zasebnega partnerstva. Najprej moramo objavit poziv promotorjem, hkrati je potrebno 
pripravljati akt o javno-zasebnem partnerstvu skladno s 36. oz. 40. členom Zakona o javno-zasebnem 
partnerstvu, pridobit je potrebno tudi predinvesticijsko zasnovo in investicijski program, nato pa še 
izvesti javni razpis za izbor izvajalca javno-zasebnega partnerstva.  
 
Če ne pride do zapletov načrtujemo, da bo na marčevski seji občinskega sveta obravnavano poročilo 

izvedenega poziva promotorjem, dana v potrditev predinvesticijska zasnova ter podan v obravnavo in 

sprejem akt o javno-zasebnem partnerstvu. V nadaljevanju mora biti izdelan investicijski program. 

Načrtujemo, da bomo najkasneje v maju 2018 objavili javni razpis za izbor izvajalca javno-zasebnega 

partnerja ter da bo pogodba z izbranim izvajalcem podpisana v mesecu septembru 2018. 

Vse naštete aktivnosti s predvidenim terminskim planom so predvidene v primeru, da ne pride do 

kakršnihkoli zapletov pri izvajanju postopkov do izbire izvajalca in pozneje pri sami gradnji. Na rok 

same gradnje bo zagotovo vplival tudi način gradnje vrtca. 

Načrtujemo da bo Vrtec Loka zgrajen v šolskem letu 2019/2020.  
 
Glede možnosti dodatnega plačila vrtca za starše, ki imajo vključene otroke v Enoto Majer naj 
pojasnimo, da po Pravilniku o metodologiji za oblikovanje cen programov v vrtcih, ki izvajajo javno 
službo med elemente, na podlagi katerih se oblikuje cena vrtca sodijo stroški dela, stroški materiala 
in storitev (ogrevanje, elektrika, komunala…) in stroški živil za otroke. Subvencioniranje ekonomske 
cene vrtca otrok enote Majer zaradi objekta, po našem razumevanju zakonodaje ni možno, ker sam 
objekt ni predmet cene vrtca. Investicijsko vzdrževanje in investicije niso strošek, ki vplivajo na 
določitev cene vrtca, to pokriva občina.  
 
Predlog sklepa: 

1. Občinski svet Občine Črnomelj se je seznanil s prostorsko stisko Vrtca Črnomelj. 
2. Občinski svet Občine Črnomelj sprejme terminski plan izvedbe potrebnih postopkov za izbiro 

javno-zasebnega partnerja za izgradnjo Vrtca Loka. 
 
 
Številka: 602-40/2017 
 
 
Pripravila: 
Vladka Kostelec Peteh 
              Predlagateljica: 
                Županja Mojca Čemas Stjepanovič, univ. dipl. ekon., l. r. 

 
 
Mnenje Odbora za družbene dejavnosti: 
Mnenje Odbora za družbene dejavnosti bo posredovano po seji odbora, ki je sklicana za četrtek, 
25.1.2018. 












